
PROTOKÓŁ Nr II /1/2002 
 

z II sesji Rady Miasta Rzeszowa 
odbytej dnia 16 grudnia 2002 r. 

w sali Konferencyjnej Urzędu Miasta Rzeszowa 
przy ul. Rynek 1 (Ratusz) 

 
 
 Na ustawowy stan 25 radnych w sesji uczestniczyło wg listy obecności 25 
radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
 
P. Elżbieta Dzierżak - Przewodnicząca Rady Miasta Rzeszowa - dokonała 
otwarcia II sesji Rady Miasta Rzeszowa, powitała radnych, Prezydenta Miasta 
i Wiceprezydentów (lista obecności – załącznik nr 2). 
 
Rada Miasta Rzeszowa zatwierdziła protokół z I sesji Rady Miasta Rzeszowa IV 
kadencji z 29 listopada 2002 r. – przyjęty jednogłośnie.  
 
Proponowany porządek obrad: 
 
1. Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
2. Uchwała w sprawie wysokości opłaty administracyjnej za sporządzenie 

testamentu. 
3. Uchwała w sprawie podatku od posiadania psów. 
4. Uchwała w sprawie wzoru stawek deklaracji na podatek od nieruchomości 

oraz wzoru informacji o nieruchomościach o obiektach budowlanych. 
5. Uchwała w sprawie wzoru deklaracji na podatek rolny oraz wzoru informacji 

o gruntach. 
6. Uchwała w sprawie wzoru deklaracji na podatek leśny oraz wzoru informacji 

o lasach. 
7. Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
8. Uchwała w sprawie określenia trybu i szczegółowych warunków zwolnienia 

od podatku rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na których zaprzestano 
produkcji rolnej. 

9. Uchwały w sprawie powołania Komisji i Przewodniczących Komisji Rady 
Miasta Rzeszowa. 

10. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2002 r. 
11. Uchwała w sprawie zmian w uchwale Rady Miasta Rzeszowa. 
12. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie (570 tys. zł). 
13. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie (880 tys. zł). 
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14. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie (2.493 tys. zł). 

15. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie (1.685 tys. zł). 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w wieczyste użytkowanie 
gruntu wraz z nieodpłatnym przeniesieniem własności części budynku.  

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej położonej w Rzeszowie przy ul. Popiełuszki.  

18. Uchwała w sprawie darowizny lokali mieszkalnych na rzecz Fundacji 
Rozwoju Ośrodka Akademickiego. 

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanych położonych w Rzeszowie przy ul. Stanisława Furtaka. 

20. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego RGK Spółka z o.o. 
w Rzeszowie. 

21. Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków w Gminie Miasto Rzeszów – opracowanego przez 
RGK Spółka z o.o. MPWiK w Rzeszowie ul. Naruszewicza 18. 

22. Uchwała w sprawie wysokości opłat za usuwanie pojazdów oraz ich 
parkowanie. 

23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie materiałów 
do Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Rzeszowie. 

24. Uchwała w sprawie wysokości wynagrodzenia Prezydenta Miasta Rzeszowa. 
25. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta. 
26. Zapytania i interpelacje. 
27. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 
 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przedstawił 
wiceprezydentów: Marka Koberskiego odpowiedzialnego za służbę zdrowia, 
Jerzego Jędrykę – za inwestycje, Ryszarda Winiarskiego – za oświatę.  

Zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktów: 2, 16,17,18,19, 
zmianę słowa uchwała” na „uchwały” w punkcie 10, wprowadzenie punktu 21a 
– zatwierdzenie taryf na wodę i ścieki, 24a i b – uchwały w sprawie odwołania 
i powołania sekretarza miasta.  
 
Radny p. Robert Kultys – zgłosił wniosek o rozdzielenie sprawy odwołania 
i powołania sekretarza miasta od innych wniosków. 
 
Radny p. Jacek Gołubowicz – zgłosił wniosek o przesunięcie punktu 9 po 
punkcie 23 porządku obrad.  
 
Radny p. Andrzej Dec – zgłosił wniosek, aby każdy punkt głosować 
oddzielnie.  
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P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przedstawił pismo 
sekretarza miasta p. Krzysztofa Wiśniewskiego dotyczące rezygnacji z pełnienia 
funkcji sekretarza miasta Rzeszowa.  
 
 Głosowanie nad wnioskiem dotyczącym usunięcia punktu 2: został 
przyjęty jednogłośnie. 
 
Radny p. Piotr Rybka – zgłosił wni�ÁqЕ��¿���������
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zmian budżetowych: zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
  Głosowanie nad wnioskiem o usunięcie punktu 16: został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
 Głosowanie nad wnioskiem o usunięcie punktu 17: został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
 Głosowanie nad wnioskiem o usunięcie punktu 18: został przyjęty 
większością głosów przy 3 wstrzymujących się. 
 
 Głosowanie nad wnioskiem o usunięcie punktu 19: został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
 Głosowanie nad wnioskiem o wprowadzenie punktu 21a: został przyjęty 
większością głosów przy 1 wstrzymującym się. 
 
Radny p. Andrzej Dec – powiedział: „Zgłaszałem zastrzeżenia do projektu 
odnośnie opłat za usuwanie pojazdów oraz ich parkowanie, ale jak sprawdziłem 
ustawę to je wycofuję. Jeżeli pan prezydent uważa, że warto tę uchwałę 
wprowadzić, to moje obiekcje są już nieaktualne”.  
 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – stwierdził, że ostateczna 
decyzja w sprawie uchwały należy do Rady Miasta. 
 
Radny p. Piotr Rybka – powiedział, że jeżeli nie ma prawnych 
przeciwwskazań to należy podjąć uchwałę dotyczącą opłat za usuwanie 
pojazdów oraz ich parkowanie.  
 Głosowanie w sprawie wniosku o pozostawienie w porządku obrad 
uchwały o opłatach za parkowanie i holowanie pojazdów: został przyjęty 17 
głosami za, 2 przeciwnych i 6 wstrzymujących się.  
 
Radny p. Robert Kultys – zapytał, czy nie będą kolidować ze sobą te 
2 uchwały o sekretarzu.  
 
Radny p. Antoni Kopaczewski – stwierdził, że rezygnacja z pełnienia funkcji 
jest równoznaczna z odwołaniem.   
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Radny p. Jacek Gołubowicz – stwierdził, że można dodać słowa w uchwale, 
„że się odwołuje ze stanowiska wobec złożenia rezygnacji”.  
 
 Głosowanie nad wniesieniem do porządku obrad uchwały o odwołaniu 
sekretarza miasta: został przyjęty większością głosów przy 5 wstrzymujących 
się (jako punkt 24a). 
 

Głosowanie nad wniesieniem do porządku obrad uchwały o powołaniu 
sekretarza miasta: został przyjęty przy 15 głosach za, 6 przeciwnych i 3 
wstrzymujących się (jako punkt 24b). 

 
Głosowanie nad porządkiem obrad z naniesionymi zmianami: został 

przyjęty jednogłośnie.  
 

Porządek obrad po zmianach:  
 
1. Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
2. Uchwała w sprawie wysokości opłaty administracyjnej za sporządzenie 

testamentu-usunięty. 
3. Uchwała w sprawie podatku od posiadania psów. 
4. Uchwała w sprawie wzoru stawek deklaracji na podatek od nieruchomości 

oraz wzoru informacji o nieruchomościach o obiektach budowlanych. 
5. Uchwała w sprawie wzoru deklaracji na podatek rolny oraz wzoru informacji 

o gruntach. 
6. Uchwała w sprawie wzoru deklaracji na podatek leśny oraz wzoru informacji 

o lasach. 
7. Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
8. Uchwała w sprawie określenia trybu i szczegółowych warunków zwolnienia 

od podatku rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na których zaprzestano 
produkcji rolnej. 

9. Uchwały w sprawie powołania Komisji i Przewodniczących Komisji Rady 
Miasta Rzeszowa – przesunięty jako 23a. 

10a. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2002 r. 
10b. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2002 r.-wniesiona. 
10c. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2002 r.-wniesiona. 
11. Uchwała w sprawie zmian w uchwale Rady Miasta Rzeszowa. 
12. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie (570 tys. zł). 
13. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie (880 tys. zł). 
14. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie (2.493 tys. zł). 
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15. Uchwała w sprawie za  ciągnięcia pożyczki w Narodowym Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie (1.685 tys. zł). 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w wieczyste użytkowanie 
gruntu wraz z nieodpłatnym przeniesieniem własności części budynku-
usunięty. 

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej położonej w Rzeszowie przy ul. Popiełuszki- usunięty. 

18. Uchwała w sprawie darowizny lokali mieszkalnych na rzecz Fundacji 
Rozwoju Ośrodka Akademickiego-usunięty. 

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanych położonych w Rzeszowie przy ul. Stanisława Furtaka -
usunięty. 

20. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego RGK Spółka z o.o. 
w Rzeszowie. 

21. Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków w Gminie Miasto Rzeszów – opracowanego przez 
RGK Spółka z o.o. MPWiK w Rzeszowie ul. Naruszewicza 18. 

21a.  Uchwała w sprawie taryfy za wodę i ścieki.  
22. Uchwała w sprawie wysokości opłat za usuwanie pojazdów oraz ich 

parkowanie. 
23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie materiałów 

do Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Rzeszowie. 
23a. Uchwały w sprawie powołania Komisji i Przewodniczących Komisji Rady 
Miasta Rzeszowa. 
24. Uchwała w sprawie wysokości wynagrodzenia Prezydenta Miasta Rzeszowa. 
24a. Uchwała w sprawie odwołania Sekretarza Miasta-wniesiona. 
24b. Uchwała w sprawie powołania Sekretarza Miasta-wniesiona. 
25. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta. 
26. Zapytania i interpelacje. 
27. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 
 
 
 
 
Ad.1. 
 
P. Janina Dyjak – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. Wniosła również autopoprawkę polegającą na tym, że uchwała 
wchodzi w życie nie wcześniej niż po 1 stycznia 2003r.  Związane to jest 
z ustawą z dnia 30 października 2002 r. o zmianie ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych oraz o zmianie niektórych innych ustaw, gdzie określone zostały 
górne granice podatków i opłat lokalnych. Obecnie obowiązujące górne granice 
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stawek podatku od nieruchomości zwaloryzowano o prognozowany na 2002 r. 
wskaźnik wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w wysokości 2,8%.  

Zasada ta nie została zachowana przy określaniu górnej granicy stawki: 
dla budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 
udzielania świadczeń zdrowotnych, dla gruntów pozostałych, podatku od psów. 
Dla budynków ww. wprowadzono preferencyjną stawkę w kwocie 3,46 zł od 
1 m2 powierzchni użytkowej. Stawka ta została obniżona o 80% w stosunku do 
stawki dla budynków związanych z działalnością gospodarczą. Podniesiono 
również ustawowo górną granicę stawki podatku od posiadania psów z kwoty 
37,19 do kwoty 50 zł ze względu na konieczność zwiększenia dochodów z tego 
podatku. (załącznik nr 3) 

 
Głosowanie: uchwała została przyjęta większością głosów przy 

1 wstrzymującym się.  
 
Ad.3. 
 
P. Janina Dyjak – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 
posiadania psów. (załącznik nr 3a) 
 
Radny p. Ryszard Piekło – zapytał, czy urząd wie ile osób płaci ten podatek. 
 
P. Janina Dyjak – odpowiedziała, że według ewidencji ponad 3 tys. osób.  
 
Radny p. Robert Kultys – zapytał jaka jest ściągalność tego podatku. 
 
P. Janina Dyjak – odpowiedziała, że nie znana jest ostateczna ściągalność, 
ponieważ nawet nie wiadomo ile jest naprawdę psów w Rzeszowie.  
 
 Głosowanie: uchwała została przyjęta większością głosów przy 
1 wstrzymującym się.  
 
 
Ad.4.  
 
P. Janina Dyjak – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji na podatek 
od nieruchomości oraz wzoru informacji o nieruchomościach i obiektach 
budowlanych.  

W wyniku nowelizacji ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach 
i opłatach lokalnych, ustawą z dnia 30 października 2002 r. o zmianie ustawy 
o podatkach i opłatach lokalnych oraz o zmianie niektórych innych ustaw, rady 
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gmin zobowiązane zostały do określenia, w drodze uchwały, wzorów deklaracji 
na podatek rolny oraz wzorów informacji o gruntach. W formularzach tych mają 
być zawarte dane dotyczące podmiotu opodatkowania, niezbędne do wymiaru 
i poboru podatku rolnego. (załącznik nr 4) 
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie wzoru deklaracji na podatek od 
nieruchomości oraz wzoru informacji o nieruchomościach i obiektach 
budowlanych została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad.5. 
 
P. Janina Dyjak – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji na podatek 
rolny oraz wzoru informacji o gruntach.  

W wyniku nowelizacji ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach 
i opłatach lokalnych, ustawą z dnia 30 października 2002 r. o zmianie ustawy 
o podatkach i opłatach lokalnych oraz o zmianie niektórych innych ustaw, rady 
gmin zobowiązane zostały do określenia, w drodze uchwały, wzorów deklaracji 
na podatek rolny oraz wzorów informacji o gruntach. W formularzach tych mają 
być zawarte dane dotyczące podmiotu opodatkowania, niezbędne do wymiaru 
i poboru podatku rolnego. (załącznik nr 5) 
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie wzoru deklaracji na podatek rolny oraz 
wzoru informacji o gruntach została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad.6. 
 
P. Janina Dyjak – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji na podatek 
leśny oraz wzoru informacji o lasach.  

Zgodnie z art. 6 ust. 9 ustawy z dnia 30 października 2002 r. o podatku 
leśnym, rada gminy określa w drodze uchwały, wzory formularzy deklaracji na 
podatek leśny oraz wzory informacji o lasach. W formularzach tych mają być 
zawarte dane dotyczące podmiotu i przedmiotu opodatkowania, niezbędne do 
wymiaru i poboru podatku leśnego. (załącznik nr 6) 
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie wzoru deklaracji na podatek leśny oraz 
wzoru informacji o lasach została przyjęta jednogłośnie.  
 
Ad.7. 
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P. Janina Dyjak – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku 
od środków transportowych. (załącznik nr 7) 
 
Radny p. Jacek Kiczek – odnosząc się do pisma Ogólnopolskiego Związku 
Pracodawców Transportu Drogowego Regionu Podkarpackiego w sprawie 
środków transportu, zapytał czy jest możliwy powrót do stawek z 2001 r. 
(załącznik nr 8) 
 
P. Janina Dyjak – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miasta – odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości, ponieważ wtedy były 
inne zasady naliczania podatku.  
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych została przyjęta większością głosów przy 2 przeciwnych.  
 
Ad.8. 
 
P. Janina Dyjak – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego Urzędu 
Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia trybu 
i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego gruntów 
gospodarstw rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej.  
 W wyniku nowelizacji ustawy z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku 
rolnym ustawą z dnia 10 października 2002 r. o zmianie ustawy o podatku 
rolnym, zostało zmienione brzmienie art. 12 ust. 7. Stanowi on, że „zwalnia się 
od podatku rolnego grunty gospodarstw rolnych, na których zaprzestano 
produkcji rolnej, z tym że zwolnienie może dotyczyć nie więcej niż 20% 
powierzchni użytków rolnych gospodarstwa rolnego, lecz nie więcej niż 10 ha – 
na okres dłuższy niż 3 lata, w stosunku do tych samych gruntów”.  
 Z uwagi na nowelizację ustawy o podatku rolnym zachodzi konieczność 
zmiany obowiązującej uchwały Rady Miasta Rzeszowa nr XLIX/151/96 z dnia 
30 grudnia 1996 r. w sprawie określenia trybu i szczegółowych warunków 
zwolnienia od podatku rolnego użytków rolnych, na których zaprzestano 
produkcji rolnej. (załącznik nr 9) 
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie określenia trybu i szczegółowych 
warunków zwolnienia od podatku rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na 
których zaprzestano produkcji rolnej została przyjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad.10a. 
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P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały dotyczącej zmiany budżetu Miasta Rzeszowa na 2002 r. (druk 
II/1/2002).  

Proponowane były: zmniejszenie dochodów budżetu miasta o kwotę 
1 820 562 zł, w tym dochody gminy o te samą kwotę, zwiększenie dochodów 
budżetu o kwotę 2 048 608 zł, w tym dochody gminy o 635 196 zł, powiatu – 
1 413 412 zł, zmniejszenie wydatków budżetu miasta o kwotę 3 865 563 zł, 
w tym wydatki na zadania gminy – 2 993 989 zł, powiatu – 871 574 zł, 
zwiększenie wydatków budżetu miasta o kwotę 3 063 069 zł, w tym wydatki na 
zadania gminy 2  911 253 zł, powiatu – 152 356 zł, zmniejszenie przychodów 
o kwotę 1 030 000 zł. (załącznik nr 10) 
 
Radny p. Adolf Gubernat – powiedział, że po przeanalizowaniu projektu 
uchwały w przedstawionych wyliczeniach brakuje 1 mln zł w dziale „Oświata 
i wychowanie” od 801 do 851. Poprosił, żeby wyjaśnić zaistniałą sytuację.  
 
P. Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta – zaproponował, 
aby jednak komisje wypowiedziały się na temat przedstawianych uchwał.  
 
Radny p. Andrzej Szlachta – powiedział, że nastąpiła zmiana w ustawie 
o zamówieniach publicznych, stąd pewne opóźnienia w realizacji remontów 
szkół, a oprócz tego występują błędy we wnioskach ofertowych, co powoduje 
przedłużanie się procedur. 
 
P. Ryszard Winiarski – Wiceprezydent Rzeszowa – powiedział, że 
opóźnienia w przetargach są też spowodowane złą organizacją samych 2 komisji 
przetargowych, które ze sobą nie współpracują.  
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie zmiany budżetu Miasta Rzeszowa na 
2002 r. została przyjęta większością głosów przy 3 wstrzymujących się.  
 
Ad.10b. 
 
P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały dotyczącej zmiany budżetu Miasta Rzeszowa na 2002 r.  

Proponowane zmiany: zmniejszenie dochodów budżetu o kwotę 639 600 
zł – dochody gminy, zmniejszenie wydatków budżetu miasta o kwotę 1 209 807 
zł, w tym wydatki na zadania gminy – 733 300 zł, zadania powiatu – 476 507 zł, 
zwiększenie wydatków miasta o kwotę 570 207 zł, w tym zadania gminy 478 
907 zł, powiatu – 91 300 zł, zmiany w planach przychodów i wydatków 
zakładów budżetowych, gospodarstw pomocniczych, środków specjalnych, 
zmiany w planach wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej. (załącznik nr 11) 
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Radny p. Adolf Gubernat – zapytał, dlaczego tyle pieniędzy przeznacza się na 
obchody patriotyczne w sytuacji, kiedy ich organizacja nie wymaga takich 
nakładów. 
 
Radny p. Kazimierz Greń – poprosił o wykaz imprez organizowanych przez 
miasto. 
 
Pan Ryszard Winiarski – Wiceprezydent Miasta Rzeszowa – przedstawił 
wykaz imprez: ogólnopolski finał konkursu „8 Wspaniałych” – ponad 69 tys. zł, 
Honorowy Obywatel Miasta Rzeszowa – 19 353 zł, uroczystości patriotyczne 3 
Maja i 11 Listopada – 20 tys. zł, nagrody miasta Rzeszowa – całość imprezy 72 
850 zł, inauguracja roku szkolnego – 5 500 zł, nagrody okolicznościowe 
i jubileuszowe – 9 tys. zł, powitanie nowego roku – 57 154 zł, dofinansowanie 
imprez organizowanych przez Filharmonię Rzeszowską – 43 tys. zł, Estrada 
Rzeszowska – 34 tys. zł, współfinansowanie imprez Teatru im. W. 
Siemaszkowej – ok. 33 tys. zł, Dni Rzeszowa – 58 717 zł, Dni Papieskie, 
Pożegnanie Wakacji - ok. 37 680 zł,  dni osiedli - 13 tys. zł, pozostałe imprezy – 
ok. 44 tys. zł.  
 
Radny p. Kazimierz Greń – zapytał, czy Komisja Kultury i Sportu miała 
wpływ na wybór artystów zapraszanych na imprezy organizowane przez miasto. 
 
Radny p. Andrzej Dec – zauważył, że w tej chwili rozmawia się o zamianach 
w budżecie miasta, a nie o imprezach miejskich z ubiegłego roku.  
 
Radny p. Zdzisław Daraż – nie zgodził się z panem A. Decem, ponieważ 
w sytuacji podejmowania decyzji o zmianach w budżecie, trzeba wiedzieć 
dlaczego zaistniała sytuacja, która doprowadziła do konieczności ich dokonania. 
 
 Głosowanie: uchwała dotycząca zmiany budżetu Miasta Rzeszowa na 
2002 r. została przyjęta większością głosów przy 1 wstrzymującym się.  
 
Ad. 10c. 
 
P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały dotyczącej zmiany budżetu Miasta Rzeszowa na 2002 r.  

Proponowane zmiany to zwiększenie dochodów budżetu miasta o kwotę 
400 000 zł oraz zwiększenie wydatków budżetu miasta o kwotę 400 000 zł. Jest 
to dotacja z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 
Warszawie Oddział w Rzeszowie na dofinansowanie budowy Ośrodka 
Rehabilitacyjno – Edukacyjnego dla Dzieci i Młodzieży w Rzeszowie. 
(załącznik nr 12) 
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 Głosowanie: uchwała w sprawie zmiany budżetu Miasta Rzeszowa na 
2002 r. została przyjęta większością głosów przy 1 wstrzymującym się.  
 
Ad.11. 
 
P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zmian w uchwale Rady Miasta Rzeszowa z dnia 2 lipca 
2002 r. nr LXXIV/124/2002 w sprawie emisji obligacji (z późniejszą zmianą 
dokonaną uchwałą nr LXXVI/183/2002 Rady Miasta Rzeszowa z dnia 17 
września 2002 r.).  (załącznik nr 13) 
  
 Głosowanie: uchwała w sprawie zmiany w uchwale została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
Ad.12. 
 
P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w narodowym Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na zadanie inwestycyjne 
„Budowa kolektora ∅ 600 i kanalizacji sanitarnej na os. Drabinianka” 
w wysokości 570 000 zł, z zabezpieczeniem spłaty w formie wystawienia 
weksla „in blanco”.  

Na to zadanie w budżecie miasta zaplanowano kwotę 1 101 402 zł po 
zmianach w 2002 r. Z dochodów własnych miasto pokryje wydatki w wysokości 
233 792 zł., pozostałą część wydatków sfinansowana zostanie pożyczką 
otrzymaną z  Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
oraz funduszu Phare 2000. Pożyczka ta pozwoli  na wybudowanie około 3 048 
mb kanalizacji ∅ 200 - ∅630 mm. Przedsięwzięcie obejmuje budowę 
kanalizacji głównego kolektora sanitarnego na os. Drabinianka wzdłuż ul. 
Jazowej oraz budowę kanalizacji sanitarnej w ul. Strażackiej i Granicznej. 
Zmiana uchwały wynika z aktualizacji harmonogramu rzeczowo – finansowego.  
(załącznik nr 14) 
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie została 
przyjęta większością głosów przy 1 wstrzymującym się.  
 
 
 
 
Ad.13. 
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P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w narodowym Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na zadanie inwestycyjne 
„Budowa kolektora ∅ 600 i kanalizacji sanitarnej na osiedlu Drabinianka 
w Rzeszowie” w wysokości 880 000 zł, z zabezpieczeniem spłaty w formie 
wystawienia weksla „in blanco”, która nastąpi w latach 2003-2006. W projekcie 
budżetu miasta na 2003 r. zaplanowano na tę inwestycję kwotę 2 661 300 zł. Ze 
środków własnych miasto pokryje wydatki w wysokości 1 164 390 zł, pozostała 
część wydatków sfinansowana zostanie przez pożyczkę z Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie oraz 
funduszu Phare 2000. Pożyczka ta pozwoli na wybudowanie około 3 048 mb 
kanalizacji ∅ 200 - ∅ 630 mm. Po zrealizowaniu tej inwestycji 90% osiedla 
Drabinianka będzie skanalizowana.  
(załącznik nr 15) 

Głosowanie: uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie została 
przyjęta jednogłośnie.  
 
Ad. 14. 
 
P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie pożyczki w narodowym Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Warszawie w wysokości 2 493 000 zł na zadanie 
inwestycyjne „Kanalizacja sanitarna w ul. Hetmańskiej”.  

Spłata pożyczki ma nastąpić w latach 2004-2010, a zabezpieczeniem ma 
być weksel „in blanco”. W projekcie budżetu miasta na 2003 r. zaplanowano 
kwotę na ten cel w wysokości 7 318 377 zł. Ze środków własnych miasto 
pokryje wydatki w wysokości 2 405 710 zł, pozostałą część pokryje natomiast 
pożyczka z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Warszawie oraz funduszu Phare 2000. Pozwoli to na wybudowanie około 
2 506 mb kanalizacji sanitarnej ∅ 800 - ∅ 63200 mm wzdłuż ul. Hetmańskiej 
i Lenartowicza, budowę syfonu 2 x ∅ 500 o długości 23,5 mm pod potokiem 
Rudka oraz wybudowanie dwóch przepompowni ścieków. Istniejący kanał 
ogólnospławny 600/900 wzdłuż ul. Hetmańskiej zostanie przekwalifikowany na 
kanał deszczowy. (załącznik nr 16) 
 
  

Głosowanie: uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie została 
przyjęta jednogłośnie.  
 
Ad. 15. 
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P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie pożyczki w narodowym Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Warszawie w wysokości 1 685 000 zł na zadanie 
inwestycyjne „Kanalizacja sanitarna w ul. Hetmańskiej”.  

Spłata pożyczki ma nastąpić w latach 2004-2010, zabezpieczeniem będzie 
wystawienie weksla „in blanco”. W projekcie budżetu miasta na 2003 r. 
zaplanowano kwotę na ten cel w wysokości 2 915 530 zł. Ze środków własnych 
miasto pokryje wydatki w wysokości 200 000 zł, pozostałą część pokryje 
natomiast pożyczka z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie oraz funduszu Phare 2000. Pozwoli to na wybudowanie 
około 2 506 mb kanalizacji sanitarnej ∅ 800 - ∅ 63200 mm wzdłuż ul. 
Hetmańskiej i Lenartowicza, budowę syfonu 2 x ∅ 500 o długości 3,5 mm pod 
potokiem Rudka oraz wybudowanie dwóch przepompowni ścieków. Istniejący 
kanał ogólnospławny 600/900 wzdłuż ul. Hetmańskiej zostanie 
przekwalifikowany na kanał deszczowy. (załącznik nr 17) 
 
 

Głosowanie: uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie została 
przyjęta jednogłośnie.  
 
Ad.20. 
 
P. Artur Piwoński – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem – przedstawił 
projekt uchwały podwyższenia kapitału zakładowego Rzeszowskiej Gospodarki 
Komunalnej Spółka z o.o. w Rzeszowie.  

RGK została powołana do zarządzania i gospodarowania mieniem 
komunalnym gminy – Miasto Rzeszów, w skład którego wchodzi również 
infrastruktura w postaci urządzeń kanalizacyjnych, wodociągowych 
i ciepłowniczych. Nowo wybudowane przez inwestorów w/w urządzenia  
przekazywane są nieodpłatnie na własność gminy, zachodzi więc konieczność 
sukcesywnego przekazywania ich do RGK w formie aportu. (załącznik nr 18) 
 
 Głosowanie: uchwała podwyższenia kapitału zakładowego Rzeszowskiej 
Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. w Rzeszowie została przyjęta 
jednogłośnie.  
 
Ad.21. 
 
P. Adam Tunia – Dyrektor Członek Zarządu MPWiK w Rzeszowie – 
przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków w Gminie Miasto Rzeszów. 
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Projekt został opracowany przez Rzeszowską Gospodarkę Komunalną 
Spółka z o.o. Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji 
w Rzeszowie ul. Naruszewicza 18. Zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 
7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków, Rada Miasta Rzeszowa po dokonaniu analizy 
złożonego projektu Regulaminu, powinna go uchwalić. W/w ustawa obliguje 
wszystkie przedsiębiorstwa wodociągowo – kanalizacyjne do opracowania 
regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz uzyskania ich 
zatwierdzenia w drodze uchwały rady gminy. Projekt Regulaminu stanowi jeden 
z obligatoryjnych załączników do wniosku na udzielenie zezwolenia na 
prowadzenie tej działalności. (załącznik nr 19) 
 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – zgłosił wniosek 
o skierowanie tego projektu na Komisję Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. 
 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta Rzeszowa – zgłosiła 
wniosek o zdjęcie tego punktu z porządku obrad.  
 
 Głosowanie: wniosek o zdjęcie tego punktu z porządku obrad został 
przyjęty większością głosów przy 1 wstrzymującym się.  
 
Ad.21a. 
 
P. Adam Tunia – Dyrektor Członek Zarządu MPWiK w Rzeszowie – 
przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy 
Miasto Rzeszów. (projekt uchwały oraz taryfy - załącznik nr 19a) 
 
Radny p. Jacek Kiczek – zapytał jak kształtują się ceny w porównaniu 
z innymi miastami w Polsce.  
 
P. Adam Tunia – Dyrektor Członek Zarządu MPWiK w Rzeszowie – 
odpowiedział, że w stosunku do miast wojewódzkich czy znajdujących się 
w rejonie Podkarpacia w 80% ceny w Rzeszowie są niższe. 
 
Radny p. Adolf Gubernat – zapytał czy podejmowane są kroki w celu 
przyłączenia do Rzeszowa ościennych gmin, w związku z niepełnym 
wykorzystaniem przez miasto możliwości produkcyjnych zakładu.  
P. Adam Tunia – Dyrektor Członek Zarządu MPWiK w Rzeszowie – 
odpowiedział, że istnieje współdziałanie z sąsiednimi gminami, przykładem jest 
tutaj Związek Komunalny „Wisłok”, który stara się wspólnie rozwiązywać 
problemy z tego zakresu. MPWiK dostarcza już wodę i odbiera ścieki z innych 
gmin oraz prowadzi działania związane z ISP-ą.  
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Głosowanie: uchwała w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i  zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy 
Miasto Rzeszów została przyjęta większością głosów, przy 1 wstrzymującym 
się.  
 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta Rzeszowa – zgłosiła 
wniosek o przerwę w obradach do godziny 16.  
 
Radny p. Kazimierz Greń – zgłosił wniosek o przeniesienie drugiej części sesji 
na dzień następny.  
 
Radny p. Andrzej Dec – zgłosił wniosek o dokończenie obrad w dniu 16 
grudnia 2002 r.  
 
Radny p. Robert Kultys – poparł wniosek o dokończenie obrad po południu 
tego samego dnia.  

 
Przewodnicząca Elżbieta  Dzierżak ogłosiła przerwę do godziny 16. 
 
Ad.22. 
 
P. Zdzisław Porada – Dyrektor MATiP w Rzeszowie – przedstawił uchwałę 
w sprawie opłat za usuwanie pojazdów oraz ich parkowanie. Powiedział, że 
w związku ze zmianą ustawy Prawo o ruchu drogowym oraz wejściem w życie 
rozporządzenia Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia 2 sierpnia 
2002 r. w sprawie usuwania pojazdów, w miastach na prawach powiatu, Rada 
Miasta posiada kompetencje do określenia wysokości opłat, jakie będą 
pobierały, wskazane przez Prezydenta Miasta, jednostki usuwające pojazdy, jak 
również jednostki prowadzące parkingi strzeżone, na których te usunięte 
pojazdy będą parkowane.  

Przypadki, w których pojazdy mogą zostać usunięte (określone w art. 50 a 
i art. 130 a ustawy Prawo o ruchu drogowym) zachodzą gdy: pojazd pozostaje 
bez tablic rejestracyjnych lub jego stan wskazuje na to, że nie jest używany; 
pojazd pozostawiony jest w miejscu, gdzie jest to zabronione i utrudnia ruch lub 
zagraża bezpieczeństwu; kierujący nie okazał dokumentu stwierdzającego 
zawarcie umowy lub opłacenie składki ubezpieczenia odpowiedzialności 
cywilnej; przekroczone zostały dopuszczalne wymiary, masa całkowita lub 
nacisk osi określone w przepisach ruchu drogowego; nie ma możliwości innego 
zabezpieczenia pojazdu jak tylko przetransportowanie go na parking, 
w przypadku gdy: kierowca znajduje się w stanie nietrzeźwości, nie posiada 
przy sobie dokumentów uprawniających do kierowania pojazdem lub gdy stan 
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techniczny pojazdu zagraża bezpieczeństwu ruchu drogowego, powoduje 
uszkodzenie drogi lub zanieczyszcza środowisko.  

Zaproponowane w uchwale stawki zostały ustalone na podstawie opłat 
obecnie pobieranych przez przedsiębiorców świadczących usługi w zakresie 
usuwania pojazdów i prowadzenia parkingów strzeżonych. (załącznik nr 20) 
 
Radny p. Andrzej Dec – powiedział, że istnieje rozporządzenie o usuwaniu 
pojazdów i blokowaniu kół, które szczegółowo te rzeczy opisuje oraz załącznik 
ze wzorem umowy między przewoźnikami a komendantem powiatowym policji 
na temat tego, jak się te rzeczy przeprowadza. Dodał też, że to nie miasto 
przeprowadza przetarg na przetransportowywanie pojazdów, ale organizuje to 
powiatowy komendant policji, ponieważ to zadanie należy właśnie do niego. 
Miasto ma tylko wskazać parking i ustalić stawki.  
 
 Głosowanie:  uchwała w sprawie opłat za usuwanie pojazdów oraz ich 
parkowanie została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 23. 
 
P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie materiałów do 
Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Rzeszowie. Dodał, że w 
październiku 2002 r. KM PSP w Rzeszowie zakupiła ze środków funduszu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej w ramach wydatków bieżących 
materiały z zakresu ratownictwa chemicznego do usuwania niebezpiecznych 
rozlewisk na drogach na kwotę 20.000 zł. Różnica w wysokości 9,50 zł została 
pokryta ze środków własnych Komendy. Zakupiony sprzęt po przekazaniu na 
majątek KM PSP zostanie wykorzystany przez jednostki ratownicze rejonu 
działania Komendy w przypadku zagrożenia.(załącznik nr 21) 
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
przekazanie materiałów do Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 
w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie.   
 
 
Ad. 23a. 
 
 P. Elżbieta Dzierżak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie Komisji Rady 
Miasta. (załącznik nr 22) 
 
Radny p. Karol Wąsowicz – zgłosił wniosek o powołanie tylko Komisji 
Rewizyjnej i jej przewodniczącego, resztę zaproponował powołać na początku 
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2003 r., kiedy wszyscy już zapiszą się do konkretnych komisji i zakończone 
zostaną dyskusje na temat obsady stanowisk w komisjach.  
 
Radny p. Robert Kultys – w imieniu klubu Prawo i Sprawiedliwość wyraził 
zaniepokojenie wnioskiem o powołanie komisji stałej - rewizyjnej, a reszty jako 
komisji doraźnych. 
 
Radny p. Piotr Rybka –powiedział, że aby dobrze dopracować ilość komisji, 
wybrać kandydatów na przewodniczących trzeba czasu i dlatego poparł wniosek 
radnego Karola Wąsowicza. 
 
Radny p. Janusz Ramski – poparł wniosek formalny o przesunięcie dyskusji 
nad komisjami po nowym roku.  
 
Radny p. Andrzej Szlachta – zgłosił wniosek o wybór wszystkich komisji 
dopiero po nowym roku.  
 
Radny p. Antoni Kopaczewski – zgłosił wniosek o powołanie tylko Komisji 
Statutowej, która przygotowywałaby różne koncepcje i przedstawiała warianty 
powołania Komisji, ich ilości.  
 
Radny p. Piotr Rybka – zaproponował, aby nie zdejmować tego punktu 
z porządku obrad i powołać Komisję Rewizyjną, która wynika z ustawy.  
 
Radny p. Andrzej Dec – powiedział, że lepiej nie powoływać na tej sesji 
komisji, tylko najpierw podyskutować merytorycznie. Dodał też, że powołanie 
Komisji Rewizyjnej też nie jest takie pilne, ponieważ od razu nie otrzyma ona 
od razu zadań do wykonania i dlatego nic się nie stanie, jeżeli o miesiąc zostanie 
przesunięta decyzja co do komisji.  
 
Radny p. Janusz Ramski – nie zgodził się z wypowiedzią radnego Andrzeja 
Deca.  
 
Ogłoszono przerwę 5 min. 
 
 Głosowanie nad wnioskiem o odłożenie powołania Komisji Rady Miasta 
na styczeń 2003 r.: wniosek został przyjęty większością głosów, przy 
4 wstrzymujących się.  
 
Ad. 24. 
 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta Rzeszowa - 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 
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Prezydenta Miasta Rzeszowa. Stosownie do rozporządzenia Rady Ministrów 
z dnia 26 lipca 2000 r. w sprawie zasad wynagradzania i wymagań 
kwalifikacyjnych pracowników samorządowych zatrudnionych w urzędach 
gmin, starostach powiatowych i urzędach marszałkowskich.  

Łączna kwota wynagrodzenia – wynagrodzenie zasadnicze wraz 
z dodatkiem funkcyjnym, specjalnym stażowym dla prezydenta miasta na 
prawach powiatu od 100 tys. do 500 tys. mieszkańców (w tej kategorii mieści 
się Rzeszów) – nie może przekroczyć kwoty 10.261,00 zł przy górnych 
stawkach (stawki w projekcie uchwały – załącznik nr 23). Poprzednie 
wynagrodzenie Prezydenta Miasta Rzeszowa wynosiło łącznie 9.800,00 zł wg 
kategorii XXII.  
 
Radny p. Piotr Rybka – zgłosił wniosek o wysokość wynagrodzenia dla 
prezydenta taką, jaką miał poprzedni prezydent. 
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta 
Miasta Rzeszowa została przyjęta jednogłośnie.  
 
Ad.24a. 
 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta Rzeszowa - przedstawił 
projekt uchwały w sprawie odwołania Sekretarza Miasta Rzeszowa wraz 
z poprawką: „w związku ze złożoną rezygnacją” w paragrafie 1. (załącznik nr 
24) 
 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przedstawił pismo  pana 
Krzysztofa Wiśniewskiego – sekretarza Miasta Rzeszowa – dotyczące 
rezygnacji z zajmowanego stanowiska: „Niniejszym proszę o przyjęcie mojej 
rezygnacji z zajmowanego obecnie stanowiska Sekretarza Miasta. Jednocześnie 
proszę o zwolnienie z pełnienia obowiązku Sekretarza z dniem podjęcia 
stosownej uchwały Rady Miasta Rzeszowa z zachowaniem prawa do 
wynagrodzenia”.  W związku z tym zgłosił wniosek o odwołanie pana 
Krzysztofa Wiśniewskiego ze stanowiska Sekretarza Miasta.  
 
Radny p. Andrzej Dec – zaproponował dodanie do uchwały słów w paragrafie 
1: „z dniem 16 grudnia 2002 r. odwołuje się pana Krzysztofa Wiśniewskiego 
z funkcji Sekretarza Miasta w związku ze złożoną rezygnacją”.   
 
P. Janina Załuska – Radca Prawny Urzędu Miasta – powiedziała, że dodanie 
sformułowania „z dniem...” nie jest ważne.  
 
Radny p. Andrzej Szlachta – stwierdził, że miał w uchwale być zapis „w 
związku ze złożoną rezygnacją”, który nie tworzy żadnych skutków prawnych.  
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Radny p. Jacek Gołubowicz – zapytał, czy nie powinno być przy tej uchwale 
głosowanie tajne. 
 
P. Janina Załuska – Radca Prawny Urzędu Miasta – stwierdziła, że nie ma 
takiego zapisu, który nakazywałby takie postępowanie. 
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie odwołania Sekretarza Miasta Rzeszowa 
została przyjęta większością głosów, przy 2 wstrzymujących się.  
 
Ad. 24b.  
 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta Rzeszowa – 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania Sekretarza Miasta Rzeszowa 
– pana Krzysztofa Kadłuczko. (załącznik nr 25) 
 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przedstawił obecnego na 
sesji pana Krzysztofa Kadłuczko, który urodził się w Tuszynie w rodzinie 
inteligencji pracującej, wykształcenie – magister prawa i administracji UMCS 
w Lublinie, praca zawodowa od 1963 r. jako konstruktor na WSK Mielec, 
pracował na WSK Rzeszów, w Zakładzie Transportu Energetyki w Rzeszowie 
jako zastępca kierownik ds. eksploatacji, w oddziale wojewódzkim „Gromady” 
jako zastępca dyrektora, od 1990 r. we własnej firmie „AS-tour” – Biuro 
Turystyki- jako właściciel i dyrektor. Był wiceprezesem Okręgowego Związku 
Kolarskiego w Rzeszowie, działacz spółdzielczości mieszkaniowej, obecnie 
wiceprzewodniczący Rady Nadzorczej Rzeszowskiej Spółdzielni 
Mieszkaniowej oraz przewodniczący Rady Osiedla Śródmieście.  
 
Radny p. Andrzej Szlachta – zapytał kiedy urodził się kandydat na sekretarza, 
czy ma doświadczenie samorządowe.  
 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odpowiedział, że pan 
Kadłuczko urodził się w 1943 r. i nigdzie nie kandydował w żadnych wyborach 
do struktur samorządowych. 
Radny p. Andrzej Dec – zapytał z czego utrzymuje się,  ewentualnie gdzie 
pracuje obecnie oraz jaka jest jego przynależność polityczna. 
 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odpowiedział, że pracuje 
on w firmie „As-Tour”, jest jej właścicielem.  
 
P. Krzysztof Kadłuczko – dodał, że obecnie jest na rencie, a firma jego 
zawiesiła działalność. Do 1980 r. był w PZPR w aparacie partyjnym w 
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Rzeszowie, od 2002 r. należy do SLD i ma przekonania lewicowe. Natomiast od 
1980 r. nie udzielał się ani politycznie, ani społecznie.  
 
 Głosowanie: uchwała w sprawie powołania Sekretarza Miasta została 
przyjęta większością głosów, przy 12 wstrzymujących się.  
 
Ad. 25. 
 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przedstawił sprawozdanie 
z prac Prezydenta Miasta. Powiedział, że zapoznał się ze strukturą Urzędu 
Miasta, zapowiedział usunięcie pełnomocników. Poruszył również sprawę 
remontu ulicy Hetmańskiej, jej poszerzenie. Poruszył też sprawę spotkania 
z Samorządem Osiedla Grota – Roweckiego dotyczącego ulicy Hetmańskiej. 
Zapowiedział objazdy miasta, spotkania z dyrekcją PFRON-u oraz w Warszawie 
w sprawie ISPA (UE). 
 
Radny p. Andrzej Dec – powiedział, że krytyka Regulaminu MPWiK była 
krytyką z punktu widzenia Rady, a nie przedsiębiorstwa.  
 
Ad. 26. 
 
Zapytania, interpelacje.  
 
Radny p. Jan Mazur – poruszył sprawę pojawienia się kilka tygodni temu 
nieprzyjemnego zapachu m.in. spalanego węgla na ul. Dąbrowskiego, co 
powoduje niemożliwość wietrzenia mieszkań, a także nie sprzyja to spacerom w 
tamtych okolicach i zgłosił wniosek o zbadanie sprawy, znalezienie przyczyny 
takiego stanu rzeczy.  
 
Radny p. Kazimierz Greń – oświadczył, że będzie przekazywać swoją dietę 
radnego na dzieci niepełnosprawne, chore oraz imprezy sportowe.  
 
Radny p. Waldemar Szumny – zgłosił interpelację odnośnie 
przygotowywanego nowego budżetu, aby zwiększyć środki finansowe dla 
szkoły podstawowej nr 16 na sale gimnastyczną. 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta Rzeszowa – zapytała 
prezydenta miasta o plany miasta na powitanie 2003 r. i o kwotę przeznaczoną 
na ten cel. 
 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odpowiedział, że 
przeznaczono 40 tys. zł, ale nie zna jeszcze dokładnie szczegółów imprezy.  
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P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta Rzeszowa – stwierdziła, 
że dobrze by było, aby nie powtórzył się styl zabawy z poprzednich lat. 
 
Ad.27. 
 Wolne wnioski, oświadczenia, informacje.  
 
Radny p. Władysław Kasza – złożył oświadczenie, że pani przewodnicząca nie 
przegłosowała paru wniosków formalnych: przeniesienia drugiej części sesji na 
jutrzejszy dzień oraz przerwania sesji do godziny 16. Dodał, że tylko w jednym 
przypadku przewodniczący  może przerwać obrady – jeżeli nie ma quorum 
w trakcie obrad. W innych przypadkach musi być wniosek przegłosowany.  
 
Radny p. Andrzej Dec – stwierdził, że nic wielkiego się nie stało 
w przypadkach poruszonych przez pana Kaszę, jednak na przyszłość warto 
pamiętać o zachowaniu procedur.  
 
P. Marek Koberski – Wiceprezydent Miasta Rzeszowa -  przedstawił 
informację o ZOZ nr 1. Stwierdził, że sytuacja jest poważna i jeżeli w ZOZ-e 
nie będzie daleko idących zmian, to ZOZ nie poradzi sobie z problemami, co 
może doprowadzić nawet do jego likwidacji. Zapowiedział wymianę dyrekcji, 
ponieważ obecna nie gwarantuje wyjścia z zaistniałej zapaści finansowej. Dodał 
też, że za duże są koszty działalności w porównaniu z wpływami za usługi. 
Wiąże się to m. in. z zasadami finansowania służby zdrowia, które są 
niedostateczne. Jednak jest możliwe zakończenie roku na „plusie”, czego 
przykładem jest przychodnia na ulicy Warzywnej w Rzeszowie.  
 Zgłosił również pomysł połączenia Szpitala Miejskiego ze Szpitalem 
Gruźliczym i chorobami płuc.  
 
Radny p. Jacek Gołubowicz – stwierdził, że nie zgadza się z panem 
wiceprezydentem Markiem Koberskim. Zaproponował, aby na jednej 
z następnych sesji zająć się tą sprawą całościowo, zaprosić panią dyrektor ZOZ-
u i dając jej możliwość wypowiedzenia się. A na taką ciężką sytuację miało 
wpływ wiele czynników, m. in. zaciągnięte kredyty, wypłacenie „13” 
pracownikom, koszty komornicze, ekwiwalenty za odzież.  
 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – zgłosiła wniosek 
o zwołanie sesji tematycznej dotyczącej sytuacji ZOZ-u.  
 
P. Ryszard Winiarski – Wiceprezydent Miasta Rzeszowa – poruszył sprawę 
gimnazjum nr 7 w Rzeszowie oraz istniejącego przy nim basenu, gdzie w obu 
jednostkach kontrola stwierdziła nieprawidłowości finansowe.  Stwierdził, że 
osoba prowadząca tę placówkę nie ma do tego przygotowania, ponieważ każdy 
prowadzący działalność gospodarczą wie, jakim wykroczeniem jest pożyczenie 
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pieniędzy z kasy przedsiębiorstwa - tutaj szkoły - i przeznaczeniem na 
niewiadome cele, a następnie zwraca się pożyczone środki bez rozliczenia 
kosztów. W rezultacie można stwierdzić, że ktoś sobie robi nieoprocentowane 
pożyczki. Dodał też, że dziwną zasadą było regulowanie rachunków „z 
kieszeni” dyrektora szkoły, a nie przez konto szkoły. Zapowiedział decyzje 
personalne w tej sprawie.   
 
Radny p. Andrzej Szlachta – sprzeciwił się rzucaniu podejrzeń odnośnie 
działalności dyrektora basenu w chwili, gdy nie do końca znana jest sytuacja 
i szczegóły.  
 
P. Ryszard Winiarski – Wiceprezydent Miasta Rzeszowa – powiedział, że 
protokół pokontrolny został dostarczony dopiero w końcu listopada.  
 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – złożyła życzenia 
świąteczne wszystkim zebranym, a za pośrednictwem mediów także 
mieszkańcom Rzeszowa.  
 
P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – złożył życzenia 
świąteczne. 
 
Obrady trwały od 900 do 1735. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Uchwały przyjęte na II sesji: 
 
1. Uchwała nr II/3/2002 – w sprawie wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 
2. Uchwała nr II/4/2002 – w sprawie podatku od posiadania psów. 
3. Uchwała nr II/5/2002 – w sprawie wzoru deklaracji na podatek od 

nieruchomości oraz wzoru informacji o nieruchomościach i obiektach 
budowlanych.  
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4. Uchwała nr II/6/2002 – w sprawie wzoru deklaracji na podatek rolny oraz 
wzoru informacji o gruntach. 

5. Uchwała nr II/7/2002 – w sprawie wzoru deklaracji na podatek leśny oraz 
wzoru informacji o lasach. 

6. Uchwała nr II/8/2002 – w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 

7. Uchwała nr II/9/2002 – w sprawie określenia trybu i szczegółów warunków 
zwolnienia od podatku rolnego gruntów gospodarstw rolnych, na których 
zaprzestano produkcji rolnej.  

8. Uchwała nr II/10/2002  – w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 
2002 r. 

9. Uchwała nr II/11/2002 – w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2002 
r. 

10.  Uchwała nr II/12/2002 – w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 
2002 r. 

11.  Uchwała nr II/13/2002 – w sprawie zmian w uchwale Rady Miasta 
Rzeszowa. 

12.  Uchwała nr II/14/2002 – w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

13.  Uchwała nr II/15/2002 – w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

14.  Uchwała nr II/16/2002 – w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

15.  Uchwała nr II/17/2002 – w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

16. Uchwała nr II/18/2002 – w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 
RGK Spółka z o.o. w Rzeszowie.  

17.  Uchwała nr II/19/2002 – w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy 
Miasto Rzeszów.  

18.  Uchwała nr II/20/2002 – w sprawie opłat za usuwanie pojazdów oraz ich 
parkowanie.  

19.  Uchwała nr II/21/2002 – w sprawie wyrażenia zgody  na nieodpłatne 
przekazanie materiałów do Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 
w Rzeszowie. 

20.  Uchwała nr II/22/2002 – w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta 
Miasta Rzeszowa. 

21.  Uchwała nr II/23/2002 – w sprawie odwołania Sekretarza Miasta Rzeszowa. 
22.  Uchwała nr II/24/2002 – w sprawie powołania Sekretarza Miasta Rzeszowa.  
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     Przewodnicząca  
   Rady Miasta Rzeszowa 

 
     Elżbieta Dzierżak 

 
 
 
Protokołowała: Izabela Fac 
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